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Jari Jääskeläinen och 25 andra ledamöter lämnade in följande motion i enlighet med fullmäktiges 
arbetsordning: 

”Antalet råttor kan öka i och med klimatförändringen – en varm och snöfri vinter gynnar råttor och 
möss”

Detta rapporterar STT i Kainuun Sanomat och Helsingin Sanomat 5.6.2023.
Råttobservationerna har också ökat i Vanda, åtminstone i Lövkulla.
Det är obegripligt att livsmedel lämnas bredvid Rinki-ekopunkter och på så sätt serveras färdiga måltider 
till råttor. 

Vi som undertecknat motionen föreslår att Vanda stad ser till att det vid ekopunkterna finns tydliga 
informationstavlor där det står att det är förbjudet att föra livsmedel till området! 
Också stadens invånare bör instrueras i ansvarsfull trädgårdsskötsel, så att t.ex. äpplen från äppelträd 
inte läggs i närdiket som mat åt råttor, utan också de bör återvinnas. 
Det finns anledning att påminna stadsborna om skyldigheten att återvinna bioavfall, enligt vilken småhus 
i tätorter förutsätts återvinna bioavfall (2024). Registreringstvånget för bioavfallskärl trädde i kraft i 
sommar.”

Stadsfullmäktige 19.6.2023 § 28 

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade ta upp ärendet till behandling och sända fullmäktigemotionen till 
stadsstyrelsen för beredning. 

_____

Stadsstyrelsen 7.8.2023 § 5

Tf. stadsdirektörens förslag:
Stadsstyrelsen beslutar att

a) konstatera att besluten som stadsfullmäktige fattade 19.6.2023 kan verkställas, och
b) skicka besluten till verksamhetsområdena i fråga för åtgärder.

Beslut:
Förslaget godkändes.

_____

Stadsmiljöns verksamhetsområde konstaterar följande i sitt svar:

Rinki Oy ansvarar för verksamheten vid ekopunkten i Lövkulla.



Rinki Oy:s behöriga representant som tillfrågats om ekopunkternas informationstavlor har svarat att de 
har erfarenhet av att använda informationstavlor vid deras ekopunkter. I Vanda genomfördes detta 
försök vid ekopunkten i Håkansböle. Tidigare i försöket beskrevs det på informationstavlorna i bild- och 
textform vad som får lämnas vid ekopunkten. Resultatet var att informationstavlorna inte hade någon 
inverkan på renligheten och snyggheten vid ekopunkterna. Bioavfallets inverkan vid ekopunkterna har 
varit mycket minimal. De flesta problemen vid ekopunkterna är relaterade till att elektroniska apparater 
och stora möbler lämnas vid ekopunkterna eller att graffiti målas och annan vandalism utförs. Vid 
månadsskiftena framhävs orenligheten och oordningen tydligt vid ekopunkterna då flyttlass har lämnats 
vid ekopunkterna. I Vanda finns det tre problematiska Rinki Oy:s ekopunkter, där nedskräpningen 
framhävs tydligt. Återvinningen av bioavfall har inte varit ett problem. Enligt Rinki Oy:s uppfattning 
använder 99 % av invånarna ekopunkterna som sig bör och 1 % av invånarna följer inte ekopunkternas 
praxis trots informationstavlorna. På grund av Rinki Oy:s uppfattning rekommenderar stadsmiljöns 
verksamhetsområde inte att informationstavlor installeras vid ekopunkterna.

Rinki Oy föreslår ändå att skyltar med ekopunkternas ID-koder och kundservicens kontaktinformation 
installeras vid ekopunkterna. På så sätt kan invånarna ta kontakt om de märker att ekopunkterna har 
skräpats ned. Rinki Oy:s kundservice får med hjälp av ID-koden reda på vilken ekopunkt det är fråga om 
och kan beställa städning till rätt ekopunkt, innan den skräpas ned ytterligare. På andra håll i Finland har 
dessa skyltar installerats i anslutning till Rinki Oy:s ekopunkter, men i huvudstadsregionen har de inte 
installerats. Enligt Rinki Oy har man redan tidigare försökt få kontaktinformationsskyltar till Vanda, men 
det uppstod oenigheter om skyltarnas layout, och därför installerades inga skyltar. I samband med 
motionssvaret har ärendet utretts i samarbete med serviceområdet för gator och parker och Rinki Oy 
har instruerats att ansöka om tillstånd till kontaktinformationsskyltar via systemet Lupapiste. 

Samkommunen Helsingforsregionens miljötjänster (HRM) har under sommaren 2023 skickat ett 
informationsbrev om inledning av separat insamling av bioavfall fr.om. 1.1.2024 i Vanda till 
kommuninvånarna. I brevet ges också anvisningar om korrekt hantering av bioavfall på fastigheten.

Stadsstyrelsen 27.11.2023 § 25

Förslag av biträdande stadsdirektören för stadsmiljöns verksamhetsområde:
Stadsstyrelsen beslutar att
a) ge Jari Jääskeläinen och 25 andra ledamöter som undertecknat motionen stadsstyrelsens 

svar i enlighet med verksamhetsområdets förslag, och
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Stadsstyrelsen beslutade att bordlägga ärendet till följande sammanträde.

_____

Stadsstyrelsen 11.12.2023 § 32

Förslag av biträdande stadsdirektören för stadsmiljöns verksamhetsområde:
Stadsstyrelsen beslutar att



a) ge Jari Jääskeläinen och 25 andra ledamöter som undertecknat motionen stadsstyrelsens 
svar i enlighet med verksamhetsområdets förslag, och

b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Stadsstyrelsen beslutade att återremittera ärendet för ytterligare beredning.
______

Stadsmiljöns verksamhetsområde konstaterar följande i sitt svar:

Ärendet återremitterades för ytterligare beredning med följande förord: 

”Vi föreslår att om skyltar med ekopunkternas ID-koder och kundservicens kontaktinformation ändå 
kommer att installeras vid ekopunkterna, bör också annan nyttig information om ämnet läggas till på 
skyltarna, till exempel var närmaste Sortti-station och återvinningscentral ligger.”

Stadsmiljöns verksamhetsområde har redan diskuterat frågan med representanter från Rinki Oy. För att 
ha en god kontroll över Rinki Oy:s ekopunkter har inga extra bilder eller texter lagts till på deras egna 
skyltar. Rinki Oy föreslår att en separat skylt kunde läggas till på stolpen under deras skylt. Den separata 
skylten skulle bekostas av Vanda stad och kunde innehålla närmare information om hur man går till väga 
vid ekopunkterna, om material som samlas in eller kontaktinformation till de närmaste Sortti-
stationerna. 

Rinki Oy kan betala för sina egna skyltar, men Vanda stad skulle betala för en sådan tilläggsskylt som 
staden önskar. Man kunde låta Rinki Oy:s samarbetspartner tillverka båda skyltarna. Preliminärt skulle 
skyltarna installeras vid alla 33 Rinki-ekopunkter. Vanda stads andel av priset (material, arbete, 
transporter, installation) skulle uppskattningsvis vara cirka 2 500 euro + moms. 

Rinki Oy föreslår att skyltarna skulle installeras efter att snön har smält under våren 2024.

Om detta förslag godkänns lämnar Rinki Oy en ansökan om installation av skyltarna via Lupapiste.

Stadsstyrelsen 11.3.2024 § 12

Förslag av biträdande stadsdirektören för stadsmiljöns verksamhetsområde:
Stadsstyrelsen beslutar att
a) ge Jari Jääskeläinen och 25 andra ledamöter som undertecknat motionen stadsstyrelsens 

svar i enlighet med verksamhetsområdets förslag, och
b) föreslå för stadsfullmäktige att stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.

Beslut:
Förslaget godkändes.
_____

Stadsfullmäktige 25.3.2024 § 11

Stadsstyrelsens förslag:
Stadsstyrelsens svar antecknas för kännedom.



Beslut:
Förslaget godkändes.

Bilaga:
– Jari Jääskeläinens och 25 andra ledamöters undertecknade motion om informationstavlor 

till ekopunkterna 

Anvisningar för sökande av ändring: 2.1 Besvärsförbud

Närmare information:
Tommi Wallenius, miljöinspektör, tfn 040 354 2373
fornamn.efternamn[at]vantaa.fi


